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Het jaar 2023 heeft meerdere gezichten getoond, enerzijds een jaar met zoals de jaren daarvoor de vele 

‘gewone’ activiteiten door onze vrijwilligers in de molenwinkel, op de vulzolder, de gediplomeerde molenaars 

en in opleiding, de mixers, de gidsen en zij die op andere wijze hun inzet hebben getoond.  

 

Daarnaast heeft 2023 vooral in het licht gestaan van de voorbereidingen en vervolgens de opstart van het 

project ‘Voegenrestauratie’, te weten het compleet vervangen van alle bestaande voegen in de gemetselde 

gevel van de molen. Een wel zeer uitdagend project om dit financieel en organisatorisch in goede banen te 

leiden. 

 

Vanaf 1 januari is het bestuur gestart met een nieuwe voorzitter en trad daarnaast een nieuwe 2e 

penningmeester aan.  

 

In februari is de notitie Vrijwilligersbeleid vastgesteld. Er is nagedacht over hoe het ‘gat’ tussen begroting 

en op dat moment bekende subsidietoekenningen zou kunnen 

worden gedicht, met als doel geld bijeen te krijgen als bijdrage 

voor het financieren van de gevelrenovatie, resulterend in het 

oprichten van de Mortelwerkgroep.  

 

In maart heeft diezelfde ‘Mortelwerkgroep’ de sponsoractie 

‘VOEG EEN METER TOE’ bedacht. Vele vrijwilligers hebben de 

eerste ‘Molinar’ bijgewoond – gegeven in de vorm zoals eind vorig 

jaar aan de aanwezigen van de Dordtse gemeenteraad en het 

college gepresenteerd – en is het wiekenzeil ‘Dordt 800’ aan het 

Stadsarchief geschonken.     

 

 In april was ‘de molen’ met een kraam aanwezig op de Dordtse 

Bijenmarkt, waar de vrijwilligers uitstekende zaken hebben 

gedaan. Dat is additioneel aan de winkelverkoop van die dag. 

Deze maand kreeg de voorzitter van een Dordtse amateurschilder 

twee fraaie schilderijen van molendetails overhandigd. Ze hangen 

inmiddels op de entresol. 

 

Voor de Erfgoedtafel, onderdeel van de provincie Zuid-Holland en voor ons een zeer belangrijke partner, 

mocht onze molen hun vergaderlocatie zijn. Zij ondersteunen erfgoedinstellingen, zoals ook onze molen, en 

zijn van essentieel belang voor ons geweest als zeer belangrijke subsidieverstrekker voor ons project 

‘Voegenrestauratie’. Sterker nog, zonder die subsidie had het project niet van start kunnen gaan. De vele 

aanwezigen hebben met onze gidsen kunnen genieten van onze prachtige molen. Ook in maart volgde de 

introductie van een Smoelenboek (voor intern gebruik), dat regelmatig wordt geactualiseerd. 

  

Traditioneel op 4 mei werden door Drechtstad Muziekvereniging de ‘Last Post’ en het Wilhelmus ten 

gehore gebracht. Op 6 mei is de actie ‘VOEG EEN METER TOE’ met een onthulling officieel gestart; een 

actie die zeer succesvol zou blijken te zijn.  

 

Zoals gebruikelijk hebben onze vrijwilligers zich in mei ingezet tijdens het jaarlijkse ‘Open Molenweekend’, 

een manifestatie waaraan wij ditmaal beide dagen deelnamen. In hetzelfde weekend viel de Open Deuren 

Dag Dordrecht, waar de molen jaarlijks aan meedoet. 

Als bestuur hebben wij afscheid genomen van ons bestuurslid Vrijwilligerszaken, een vacature die helaas 

nog niet is vervuld. 
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In juni zijn vrijwilligers actief geweest met het organiseren met de dagen ‘oude ambachten+muziek’, en 

een ‘Kidsdag’, beide als zeer succesvol aan te merken.  

 

Op technisch gebied zijn er in juli problemen ontstaan met de werking van de koningsspil. De taats, het 

stalen onderdeel aan de onderzijde van de koningsspil, draait dan normaliter in de taatspot, die is voorzien 

van olie ter vermindering van de wrijving.  

 

Deze toepassingsvorm heeft wel als nadeel een hoge wrijvingskracht en hoge slijtage. Zeer plotseling begaf 

deze zeer oude constructie het in juli, met als gevolg dat het voor de molenaars niet meer mogelijk werd om 

‘echt’, dus met windkracht te kunnen malen. 

Dat heeft ons tevens voor de vraag gesteld hoe deze taatspot te 

vervangen, hetzij het terugbrengen van een historisch exemplaar of 

die vervangen door een hedendaagse versie, meer 

toekomstbestendig en qua montage aanmerkelijk goedkoper.  

       

In september heeft de Mortelwerkgroep een geslaagde 

wijnproeverij georganiseerd. Deze maand werd ook het 

‘Smoelenboek Kyck over den Dyck’ – alleen voor intern gebruik – 

geïntroduceerd.  

Zeker vermeldenswaard is ook de vanuit onze molen gestarte 

jaarlijkse klassiekerrally ‘Riverside Car Classic’, die onze molen dit 

jaar als hun goede doel hadden uitverkoren; met een prachtige 

sponsoropbrengst als resultaat.  

September is de maand dat afscheid genomen is van het jarenlang 

gebruikte logo. Ervoor in de plaats is een eigentijds, duidelijk logo 

gekomen. Dat direct werd gebruikt en voorgesteld in de nieuwe Nieuwsbrief en intern en extern zeer goed 

ontvangen is. Vanzelfsprekend deed ‘de molen’ mee aan het Open Monumentenweekend, dat ondanks de 

kapotte spil veel bezoekers trok. Ook stonden we op de Boerderijmarkt van de Elshoeve. 

 

In oktober is besloten tot de aanschaf van een nieuwe ‘buil’, de zeef die de functie heeft om de gemaalde 

tarwe veel beter dan de oude te zeven, met dan ook veel minder restmateriaal. Hiervoor ontvingen wij een 

aanzienlijk sponsorbijdrage van een bedrijf. 

Over de vervanging van de taatspot is de keuze gevallen voor de moderne versie.  

Twee vrijwilligers hebben de Educatiezolder eens ’flink gekuist’. De maker van de stadsmaquette met alle 

molens nam deze onder handen. Het is tevens de maand dat gestart is met het verzamelen van en schrijven 

aan materiaal voor het nieuwe molenboek. De verschijningsdatum is in 2024, bij de heropening van de 

gerestaureerde molen.  

In deze maand werd het speciaal voor de inzamelingsactie in eigen huis 

ontwikkelde Voegenbrood gelanceerd. Dit speciale brood bleek en lijkt 

een succes te zijn. 

 

November heeft in het teken gestaan van de start van het project 

Voegenrestauratie, de klus om 920 m2 metselwerk te voorzien van nieuwe 

voegen, een gedenkwaardig moment. Dat betekent het in witte folie 

inpakken van molen, vooralsnog bij het deel onder de stelling, dit zowel 

om de werklieden te beschermen tegen de weersinvloeden, als ook het 

daarbij voorkomen dat omwonenden last zouden krijgen van 

stofontwikkeling tijdens het verwijderen van de oude voegen.  

In samenwerking met het provinciaal Erfgoedhuis in Delft en het DaVinci 

College worden in de molen met ondersteuning van onze molengids 

taallessen voor instromers gegeven. 
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In december is – bij wijze van spreken als Sinterklaascadeau - de nieuwe, moderne versie van de taatspot 

gemonteerd, zodat vanaf dat moment de wieken weer konden draaien. Wel kortstondig, omdat spoedig 

daarna voor de voegenrestauratie ook het deel boven de stelling zou worden ingepakt. Voor de jeugd kon 

het Sinterklaasfeest wel gewoon doorgaan; er was enthousiasme alom. 

Daarnaast zijn er problemen met het elektrisch koppel ontstaan, wat inhoudt dat ook het elektrisch malen niet 

meer heeft kunnen plaats vinden. Een klus voor begin 2024. Het jaar werd afgesloten met de traditionele 

kerstborrel, waarvoor diverse vrijwilligers zich hadden 

opgeworpen om lekkers te bakken. De bestuursleden 

brachten tot slot een kleine kerstattentie bij de vrijwilligers. 

 

 Gedurende het jaar waren er drie 

vrijwilligersvergaderingen, waar beleid en visie werden 

gedeeld en vragen gesteld konden worden. Ook is er één 

molenaar gestart met de opleiding tot instructeur en één met 

de opleiding tot AKG-molenaar. 

Verhuur en rondleidingen blijven belangrijk als aanjager van 

de financiële positie, maar blijven nog achter bij een mogelijk 

haalbaar maximum. Dat verdient blijvende aandacht. Publicitaire aandacht voor onze molen is er dankzij vele 

persberichten en perscontacten gelukkig volop in de diverse lokale en regionale media. 

 

 De Kyck over den Dyck produceert als draai- en maalvaardige molen meelproducten. De molenaars 

meldden daarover dat in 2023 – ondanks dat we langere tijd niet kon malen - de totale productie volkoren 

tarwemeel 3.600 kg bedroeg. Er werd ca. 450 kg spelt gemalen en met de nieuwe buil een kleine 115 kg 

pastabloem gebuild; maar ja als je niet kunt malen kun je evenmin (veel) builen (zeven); terwijl het elektrisch 

koppel incl. eigen buil zelf problemen kende. Door al die omstandigheden zien we dat de productie 

tarwemeel ten opzichte van 2022 met circa ruim een kwart is 

afgenomen. In 2023 kon de molen helaas weer niet een vol jaar 

draaien vanwege problemen met het taatslager en deels omdat hij 

was ingepakt. Dit heeft geresulteerd in 42.161 omwentelingen, 

 

Ondanks alle ontwikkelingen dit afgelopen jaar, hebben onze 

vrijwilligers zich met hart en ziel ingezet voor onze molen. De molen 

was weer elke woensdagmiddag en zaterdag geopend en de winkel 

was altijd bezet. Wij mochten nieuwe vrijwilligers verwelkomen, maar 

daarentegen hebben wij helaas om diverse redenen van enkelen 

afscheid moeten nemen.  

Het aantal vrijwilligers is gestegen van 48 naar 53, een positieve 

ontwikkeling. Willen wij echter qua personele bezetting 

toekomstbestendig blijven, dan is aanwas met nieuwe vrijwilligers 

geboden, echt een zorg voor ons allen.  

Dat betreft vooral de urgentie om de te lang bestaande vacatures 

binnen ons bestuur, zijnde bestuursleden met als aandachtspunten 

‘Vrijwilligerszaken’ en ‘Reserveringen en Rondleidingen’ in te vullen.  

 

Voor wat betreft de verkoop van onze producten aan onze klanten, bezoekers aan onze winkel, maar ook 

aan winkels en andere afnemers kunnen wij ook dit jaar spreken van een gestage omzetstijging.   

Ook qua financiën mogen wij, evenals als in 2022, terugzien op een gering positief resultaat. Een 

compliment aan ons allen!  

 

Theo Oostenrijk 

voorzitter 
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